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Zápis z 13. zasedání zastupitelstva  
obce Dolní Tošanovice konaného dne 10. 05. 2012  

 
                       _________________________________ * * * ________________________________ 
 
Přítomni členové ZO: P. Blabla, X. Starobová, E. Grygarová, Mgr. E. Bartečková, A Škuta,  
V. Pohludka, Ing. I. Stříţ, M. Gongolová, Mgr. N. Honzáková (později) 
 

Hosté: J. Dorda 
 

Zaměstnanci OÚ: Ing. A. Schebestová 
 

Zasedání zastupitelstva zahájil starosta obce v 17:05 h. 
 

Návrhová komise: Ing. I. Stříţ, A. Škuta 
 

Ověřovatelé zápisu: V. Pohludka, M. Gongolová 
 

Zapisovatelka: Ing. A. Schebestová 
 

  Hlasování: všech 8 přítomných pro                                                                                                          
 
P r o g r a m : 
 

1) Úvod, volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise 
2) Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání 
3) Rozbor hospodaření obce Dolní Tošanovice za období od 1. 1. do 30. 4. 2012 
4) Závěrečný účet obce Dolní Tošanovice 
5) Stavební úpravy objektu TJ Dolní Tošanovice II. etapa 
6) Ţádosti: 

a. Ţádost občanského sdruţení Farníček o přidělení dotace na „Letní stanový 
tábor“. 

b. Ţádost TJ Tošanovice o fin. dar na odměny za výhru v poháru okresního 
přeboru ve výši 1.000,- Kč. 

c. Ţádost Sdruţení rodičů o fin. dar na Radovánky v Dolních Tošanovicích. 
d. Ţádost ZŠ D. Tošanovice a MŠ H. Tošanovice o příspěvek na plavání 5.000,- 

Kč. 
e. Ţádost ZŠ D. Tošanovice a MŠ H. Tošanovice o příspěvek na Atletický trojboj 

10.000,- Kč. 
7) Diskuse, různé.  

 
 

 
 
Ad 1) Úvod, volba ověřovatelů zápisu 

- viz. výše. (proběhlo) 

 

Ad 2) Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání 

Místostarostka přednesla usnesení z minulého zasedání ze dne 22. 03. 2012 a poté starosta 
vyzval přítomné zastupitele k vyslovení souhlasu s usnesením.  
 

všech 8 přítomných pro 
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Ad 3) Rozbor hospodaření obce Dolní Tošanovice za období od 1. 1. do 30. 4. 2012 
 

Starosta předloţil zastupitelům Rozbor hospodaření obce Dolní Tošanovice za období 
od 1. 1. do 30. 4. 2012 a uvedl, ţe pověří Finanční výbor zpracováním návrhu Rozpočtové 
úpravy č. 3/2012, protoţe je nutné upravit některé kapitoly. (příloha č. 1) 

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

a ukládá Finančnímu výboru v čele s M. Gongolovou zpracovat do příštího zasedání návrh rozpočtové 
úpravy č. 3/2012. 

 
 
Ad 4) Závěrečný účet obce Dolní Tošanovice 

Starosta uvedl, ţe Závěrečný účet byl vyvěšen po dobu 15 dnů na úředních deskách 
včetně příloh a nyní je na zastupitelstvu provést jeho schválení. (příloha č. 2) 

všech 8 přítomných pro 

Zastupitelstvo obce schvaluje závěrečný účet obce Dolní Tošanovice za rok 2011 s výhradou. 
 

Místostarostka dále podotkla, ţe prostudováním Zprávy z auditu zjistila, ţe je nutné 
přijmout nápravné opatření a to ve formě písemné zprávy, dle sdělení auditorky z Krajského 
úřadu stačí přijmout systémové opatření,  a to, ţe inventury budou provedeny k 31. 12. 2012 
jiţ v souladu s platnou legislativou, a upozornila referentku, ţe zprávu je třeba zaslat do 15 
dnů na Krajský úřad. 
 

Starosta tedy vyzval zastupitele k hlasování o přijetí Nápravného opatření: Provedení 
inventarizace k 31. 12. 2012 v souladu s § 30 zákona č. 563/1991 Sb. a § 8 vyhlášky  
č. 270/2010 Sb. 
 

všech 8 přítomných pro 
 
 
Ad 5) Stavební úpravy objektu TJ Dolní Tošanovice II. etapa 
 

Starosta uvedl, ţe je nutné projednat ještě vícepráce, které musí být na stavbě objektu 
TJ Tošanovice provedeny, ale nejsou součástí Smlouvy o dílo, která je jiţ uzavřena. Původní 
projekt totiţ nepamatoval na zateplení stropu, kanalizaci kolem objektu nebo na rozdílnou 
výšku podlah. Je tedy ještě třeba uhradit vícepráce v celkové ceně kolem 400 tis. Kč. 
Předběţné jednání s panem Olšarem jiţ proběhlo a pan Olšar se vyjádřil, ţe nenamítá nic 
proti sestavení nové smlouvy o dílo, která jiţ bude počítat i s výše zmíněnými víceprácemi. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
a ukládá starostovi obce vyvolat jednání s panem Olšarem ve věci sepsání návrhu smlouvy o dílo 

Stavební úpravy objetu TJ Tošanovice. 
 
 

Ad 6) Ţádosti 
 

a. Ţádost občanského sdruţení Farníček o přidělení dotace na „Letní stanový 
tábor“. 

Starosta uvedl, ţe občanské sdruţení Farníček zaslalo svou ţádost o přidělení 
dotace na „Letní stanový tábor“stejně jako v loňském roce. V Loňském roce se 
tohoto tábora zúčastnilo 5 dětí z Dolních Tošanovic a obec jim schválila 1.000,- Kč, 
coţ by byla vhodná částka i pro letošní rok, poté vyzval přítomné zastupitele 
k vyjádření.  
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Po krátké diskusi vyzval zastupitele k hlasování o poskytnutí finančního daru 
občanskému sdruţení Farníček na „Letní stanový tábor“pro rok 2012 ve výši 
1.000,- Kč. 

 
všech 8 přítomných pro  

 

b. Ţádost TJ Tošanovice o fin. dar na odměny za výhru v poháru okresního 
přeboru ve výši 1.000,- Kč. 

Starosta přednesl ţádost TJ Tošanovice o finanční dar ve výši 1.000,- Kč na 
koupi odměny, konkrétně by se mělo jednat o památná trička pro fotbalisty za 
výhru v poháru okresního přeboru. Uvedl, ţe on je pro vyplacení finančního daru 
ve výši 1.000,- Kč, zastupitelé souhlasili a starosta je vyzval k hlasování  
o poskytnutí finančního daru ve výši 1.000,- Kč pro TJ Tošanovice na odměny za 
výhru v poháru okresního přeboru. 

všech 8 přítomných pro 
* přišla Mgr. Naděžda Honzáková 
 
 

c. Ţádost Sdruţení rodičů o fin. dar na Radovánky v Dolních Tošanovicích. 
E. Grygarová přednesla za Sdruţení rodičů ţádost o finanční dar na 

Radovánky v Dolních Tošanovicích.  
Starosta vyzval k hlasování o poskytnutí Finančního daru ve výši 2.000,- Kč 

pro Sdruţení rodičů na Radovánky v Dolních Tošanovicích dne 16. 6. 2012. 
 

všech 9 přítomných pro 
 
 

d. Ţádost ZŠ D. Tošanovice a MŠ H. Tošanovice o příspěvek na plavání 5.000,- Kč 
Starosta přečetl ţádost paní ředitelky školy o příspěvek na plavání pro ţáky 

ve výši 5.000,- Kč. Uvedl, ţe obec podala ţádost o příspěvek i na společnost 
Skanska, ale zatím jsme neobdrţeli odpověď. 
 

E. Bartečková se zeptala, kolik stojí plavání na jednoho ţáka celkem? 
 

Starosta odpověděl, ţe 900,- Kč. 
 

Místostarostka se zeptala, zda nestačí 200,-Kč? 
 

E. Bartečková uvedla, ţe zbytek by měli doplatit rodiče a zeptala se, zda by si 
to škola nemohla uhradit z fondu rezerv. 
 

Místostarostka odpověděla, ţe to nelze. 
 

Starosta se zeptal, jaký je tedy návrh výše příspěvku? 
 

A. Škuta uvedl, ţe je alespoň pro polovinu poţadované částky, tedy 250,- Kč 
na ţáka, celkem 2.500,- Kč. 
 

Starosta vyzval k hlasování o poskytnutí finančního příspěvku ve výši 2.500,- 
Kč na plavání pro ZŠ D. Tošanovice a MŠ H. Tošanovice. 

 
všech 9 přítomných pro 
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e. Ţádost ZŠ D. Tošanovice a MŠ H. Tošanovice o příspěvek na Atletický trojboj 
10.000,- Kč. 

Starosta přečetl ţádost paní ředitelky školy o příspěvek na Atletický trojboj ve 
výši 10.000,- Kč, který v tomto roce proběhne 6. června. Dále uvedl, ţe výše 
zmíněná částka pokryje odměny pro soutěţící a ţe kaţdá obec v mikroregionu 
pořádá obdobnou větší kulturní nebo sportovní akci. 
 

M. Gongolová doplnila, ţe je to akce s mezinárodní účastí a ţe má velké 
náklady a ţe s výší příspěvku souhlasí. 
 

Starosta vyzval k hlasování o poskytnutí finančního příspěvku ve výši 10.000,- 
Kč na Atletický trojboj dne 6. 6. 2012 pro ZŠ D. Tošanovice a MŠ H. Tošanovice. 
 

všech 9 přítomných pro 
 
Ad 7) Různé: 

a. Dotace 
Starosta uvedl, ţe nám nebylo vyhověno v ţádosti o dotaci  

z grantového programu RWE Gas Storage na vybavení objektu TJ Dolní 
Tošanovice – III. etapa. 

Ale získali jsme dotaci na knihovnu, konkrétně na koupi notebooku  
a čtečky čárových kódů a to ve výši 14.000,- Kč, podíl obce bude 12.000,- Kč  
a celkové náklady tak budou 26.000,- Kč. Dotaci je nutné vyčerpat do 31. 12. 
2012. 

Dále uvedl, ţe jiţ byla na účet obce připsána dotace od MSK ve výši 
540.000,- Kč na realizaci projektu „Stavební úpravy objektu TJ Dolní 
Tošanovice – II. etapa“. 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 

b. Poděkování p. Niemczyka 

Starosta přečetl poděkování pana Niemczyka ze sdruţení „Za naši 
vesnici“, kterému byl na minulém zasedání schválen finanční dar ve výši 
1.000,- Kč na Dětský den 2. 6. 2012. 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

 

c. Informace místostarostky ze sněmu starostů 

Místostarostka seznámila zastupitele s programem ze sněmu starostů 
ze dne 19. 4. 2012 a mimo jiné uvedla, ţe zde byla moţnost získání 
autobusového dopravce pro Moravskoslezský kraj za niţší cenu a to podle 
pana Iva Murase, vedoucí odboru dopravy a silničního hospodářství a pana 
Aleše Stejskala, jednatele společnosti Koordinátor ODIS s.r.o. takto: „jedná se 
o nový model jednotného financování veřejné osobní dopravy. MSK platí 
92,5% nákladů na veřejnou dopravu, zbylých 7,5% je rozpočítáváno mezi 
obce. Nově tento výpočet bude prováděn nejen dle počtu obyvatel, ale i dle 
počtu spojů v dané obci. Obce jiţ nebudou uzavírat smlouvy s dopravci, jen  
s Moravskoslezským krajem. Pan Muras oznámil, ţe se budou snaţit tento 
systém zavézt od roku 2013, nicméně není si jistý, zda se to podaří.“ (zdroj: 
zápis ze sněmu starostů ze dne 19. 4. 2012) 
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d. Vyjádření místostarostky k RU č. 2/2012 
 

Místostarostka uvedla, ţe paní účetní zaslala vyjádření k rozpočtové 
úpravě a ţe v zápise ze dne 22. 3. 2012 je přesně uvedeno, jak mělo dojít 
k poníţení poloţek, ale paní účetní provedla změny dle rozpočtové úpravy 
nesprávně a tak jak v rozpočtové úpravě zadány nebyly. Dále uvedla, ţe byla 
svolána schůzka s paní účetní a starostou, ale paní účetní se ze schůzky 
omluvila kvůli nemocným dětem. Na základě vyjádření paní účetní napsala 
své vyjádření i místostarostka a nechala ho přeposlat paní účetní a ta zaslala 
odpověď. (všechny tři vyjádření byly přečteny). 

Místostarostka dále uvedla, ţe objevila nesrovnalosti ve výkazech Fin. 
Nechala si předloţit výkaz Fin za březen 2012 od paní účetní a zavolala na 
Krajský úřad paní Kusinové, od které si vyţádala výkaz Fin za březen 2012, 
který paní účetní odeslala do CSUI. Po srovnání výkazů uvedla, ţe určité 
poloţky nejsou v obou výkazech totoţné a uvedla, ţe paní účetní předloţila 
jiný výkaz starostovi a jiný poslala do systému CSUI. 
 
Starosta odpověděl, ţe v tom případě pověří Finanční výbor, aby tuto 
skutečnost prověřil. 
 
Místostarostka dodala, ţe Finanční výbor zde nemá co kontrolovat. 
 
Starosta se zeptal, kde přesně tedy jsou podle ní rozdíly. 
 
Místostarostka odpověděla, ţe zde má rozdíly označené a k nahlédnutí, a ţe 
v postatě o nic nejde, ale oba výkazy nejsou stejné, závazný je ten, co je 
v Centrálním systému. (viz. příloha č. 3) 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 

e. Vyjádření místostarostky k úvazkům na obci 
 

Místostarostka dále uvedla, ţe kaţdá organizace má mít organizační  
a pracovní řád a ten také bude respektovat, aţ ho zastupitelstvo obce schválí, 
ale nesouhlasí, aby zde dělalo několik zaměstnanců na dobu neurčitou a obec 
jim pak musela vyplácet odstupné. Místostarostka předloţila návrh 
organizačního řádu, který se skládal ze dvou částí: první vyplývá ze zákona  
o obcích a druhá část jsou její doplnění a návrhy. (viz. příloha 4) 

 
Zastupitelstvo obce odkládá 

 
Po přečtení organizačního řádu místostarostka doplnila, ţe si 

zjišťovala, jaké jsou úvazky na okolních obcích, například obec Vojkovice 
nebo Horní Tošanovice mají 1 zaměstnankyni a ona sama je pro to, aby zde 
byl jeden pracovník, který bude dělat vše a za co nejméně peněz, protoţe obec 
má úvěr ve výši cca 2.500.000,- Kč, a překlenovací úvěr ve výši 1.800.000,- Kč, 
neuhrazené závazky za výstavbu nové multifunkční budovy na hřišti ve výši 
1.044.000,- Kč nemá tedy peněz nazbyt. 
 

Poté starosta přečetl náplň práce účetní a referentky, kdy dle jeho slov 
jim přibyla práce. 

E. Bartečková a E. Grygarová podotkly, ţe paní účetní ţádná práce 
nepřibyla, protoţe má obec málo zaměstnanců, a zpracování mzdového 
účetnictví pro tak málo zaměstnanců není práce navíc. 
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Místostarostka uvedla, ţe by byla ještě pro moţnost, ţe stávající 
referentka zůstane na své pracovní pozici a účetnictví bude vykonávat ona 
sama, informovala se na tuto skutečnost a můţe účetnictví jako místostarostka 
vykonávat. Dodala, ţe je ochotna tuto pracovní pozici vykonávat zadarmo, 
protoţe je obec na tom finančně špatně nebo případně za nějakou nízkou 
odměnu jako 2.000,- Kč. 
 

Starosta odpověděl, ţe referentka má smlouvu na dobu neurčitou a je jí 
vyplácena odměna, která odpovídá zařazení dle výkonu práce a stejně jako 
paní účetní pracuje na zkrácený úvazek. Dohromady mají obě úvazek 1,18. 
Tato spolupráce mu vyhovuje a je s ní spokojen. Dodal také, ţe rozdělení 
kompetencí je podle zákona o obcích na starostovi. 

 
Místostarostka se zeptala, jak je účetnictví vedeno, kdyţ je paní účetní 

nemocná? 
 
Starosta odpověděl, ţe zajistil externí paní účetní, která je po dobu 

nemocenské naší účetní zaměstnaná na Dohodu o provedení práce, naše paní 
účetní má i nadále na starosti odesílání dokumentů do CSUI, protoţe má 
přístupové údaje k tomuto systému a celkové výstupy z účetnictví si po 
externí paní účetní zkontroluje, neţ budou odeslány. 

Poté dodal, ţe je připraven pověřit Kontrolní a Finanční výbor, aby 
zkontroloval zařazení zaměstnanců dle výkonu jejich funkcí, jejich konkrétní 
platové výměry, kolik jim bylo vyplaceno a zda není porušen zákon. Podotkl, 
ţe podle něj je práce rozdělena adekvátně. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
a ukládá starostovi obce vystavit Pověření ke kontrole Finančnímu a Kontrolnímu 
výboru na 22. 05. 2012 ve smyslu zákona č. 320/2001 Sb., o finanční kontrole ve 

veřejné správě a o změně některých zákonů (zákon o finanční kontrole) a podle zákona 
o obcích č. 128/2000 Sb., informovat příslušné zaměstnance o datu kontroly a 

připravení podkladů dle Pověření. 
 

E. Bartečková se přihlásila o slovo a uvedla, ţe si myslí, ţe by 
místostarostka práci účetní dělala lépe, ţe tuto práci umí a ţe problémy dělá 
paní Klimánková. 
 

Místostarostka dále sdělila, ţe podle ní byla dotace, o kterou se 
Základní škola Dolní Tošanovice ucházela a kterou na nákup interaktivní 
tabule získala účelově udělaná, program je nastaven na období 2013 – 2015  
a měli si dát období od roku 2010. 
 

Starosta na to odpověděl, ţe paní ředitelka je oprávněnou osobou, 
která mohla smlouvu o dotaci uzavřít. Je to v její pravomoci. Smlouva je 
uzavřená a nic se tam měnit nedá, podotkl, také, ţe osobně přinese kopii 
smlouvy k nahlédnutí. 

 
Paní Grygarová podotkla, ţe tuto smlouvu jim osobně slíbila 

poskytnout paní ředitelka, která byla přítomna na schůzce na OÚ před třemi 
měsíci, její doručení urguje na kaţdém zasedání zastupitelstva, dodnes nebyla 
poskytnuta. 
 

Místostarostka poţádala o schválení, aby mohla být přítomna na 
kontrolách Finančního a kontrolního výboru.  
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Starosta vyzval k hlasování o schválení účasti Xenie Starobové  
u kontrol Finančního a Kontrolního výboru. 

 
5 zastupitelů pro 

4 se zdrželi hlasování 
 

Starosta dále podotkl, ţe on si stojí za dosavadním počtem úvazků a to 
1,18 rozdělený mezi dva pracovníky a k tomu zkrácený úvazek údrţbáře. 
 

Místostarostka odpověděla, ţe ona je pro úvazek 1,00 pro jednoho 
pracovníka a k tomu zkrácený úvazek údrţbáře. 
 

I. Stříţ poţádal o slovo a uvedl, ţe podle jeho názoru zde trvá jednání  
o paní účetní uţ od začátku a jde vyloţeně o osobní spor mezi místostarostou 
a účetní, ne o pracovní. Domnívá se, ţe nejdůleţitější je spolupráce, starosta je 
ten, kdo řídí obec a on si rozhodne o spolupráci se zaměstnanci, otázkou pak 
je, zda to před zastupiteli uhájí, stejně tak náplň práce zaměstnanců je věc 
starosty. Má svou vizi, tak ať ji realizuje. Vše, co si starosta prosadí, jde na 
jeho hlavu a za své chyby si také zodpovídá. 
 

Místostarostka uvedla, ţe na to má jiný názor.  
 

Starosta toto téma uzavřel se slovy, ţe podle něj zde ţádný zákon 
porušen není a počká si na výsledek kontroly. 
 

Datum kontroly bylo stanoveno na 22. 5. 2012 na 17 h. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 

f. Pozemky pana Chlumského 
 
Starosta informoval zastupitele, ţe prozatím neproběhla schůzka s panem 
Chlumským ohledně pozemků na hřišti, ale ţe ji hodlá co nejdříve svolat, 
prozatím bylo nutné vyřešit přednostně jiné věci. 

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

a ukládá starostovi obce vyvolat jednání s panem Chlumským ve věci pozemků na 
hřišti 

 
Diskuse: 

V diskusi poţádal o slovo pan Jaroslav Dorda. 
Uvedl, ţe našel nové materiály, které se týkají historie obce a to do začátku 2. světové 

války. Tehdy zde bylo přes 140 popisných čísel a přes 700 obyvatel, a ţe měli dobré občany 
funkcionáře. 

K nové budově na hřišti podotkl, ţe uţ se stavba velmi pohnula, ţe budova bude 
hezká. 

Vyzval zastupitele, aby chodili na akce, které se zde v obci konají a ţe jich teď bude 
dost. 

Uvedl také, ţe Základní škola nám musí vydrţet a to uţ také proto, abychom 
nerozbili vztahy se sousedními Horními Tošanovicemi, je třeba je udrţet, oţivovat pro 
společný ţivot a podmínky tu pro to budou.  

Na závěr opět zastupitele pozval na blíţící se kulturní akce v obci. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
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Z á v ě r 
 
                Starosta obce ukončil v 19:15 hod. zasedání.   
 
 
Ověřovatelé zápisu:  
 
V. Pohludka   ______________ 
   
M. Gongolová    ______________ 
 
 
 
 
 


